

СОДЕРЖАНИЕ

ОБРАЗ СОВРЕМЕННОЙ РОССИИ В ЯЗЫКЕ И КУЛЬТУРЕ

под редакцией

ЖАННЫ СЛАДКЕВИЧ

- | | | |
|-----|----------------------------|--|
| 7 | Жанна Сладкевич | Образ современной России в языке и культуре. Вступительное слово |
| 9 | Алиция Пстыга | Русскоязычные вкрапления в медийных сообщениях польских зарубежных корреспондентов |
| 22 | Адам Яскульски | Образ России, представляемый в российских СМИ в связи с украинским кризисом |
| 35 | Ольга А. Косова | Особенности отражения события «санкции против России» языковым сознанием адресанта в интернет-коммуникации |
| 45 | Якуб Садовски | О семиотико культурных предпосылках некоторых фигур в речах патриарха Кирилла |
| 56 | Эвелина Гувовска-Козельска | Неожиданная романтика. Владимир Путин как воплощение (консервативный вариант) американской мечты |
| 65 | Валерий М. Мокиенко | Образ России в русской поэзии |
| 83 | Жанна Сладкевич | Всё путём: текстильная путиниана как контекстуально обусловленный продукт |
| 101 | Уршуля Патоцка-Сигловы | Образ президента России Владимира Путина в социальных сетях (на примере Facebook) |
| 118 | Анастасия Беловодская | Интернет-мемы как репрезентанты медиа-концепта (к вопросу о методике анализа медиаобраза) |
| 132 | Сурен Золян | Русский язык за рубежом: социолингвистические функции |

TABLE OF CONTENTS

THE IMAGE OF CONTEMPORARY RUSSIA IN LANGUAGE AND CULTURE

guest editor

ŻANNA ŚLADKIEWICZ

7	Żanna Śladkiewicz	The image of contemporary Russia in language and culture. Preface
9	Alicja Pstyga	Russian inclusions in the reports of Polish foreign correspondents
22	Adam Jaskólski	Image of Russia created in Russian mass media during the Ukrainian crisis
35	Olga A. Kosova	The main features of the event “sanctions against Russia” reflected in the addresser’s linguistic consciousness in the internet-communication
45	Jakub Sadowski	Semiotic and cultural contexts of some symbolic figures in the speeches by patriarch Kirill
56	Ewelina Gutowska-Kozielska	The unexpected romance. Vladimir Putin as the embodiment of (the conservative version of) the American dream
65	Valerij M. Mokienko	The image of Russia in the Russian poetry
83	Żanna Śladkiewicz	Бѣ нутѣм: textile “putiniana” as a contextually conditioned product
101	Urszula Patocka-Sigłowy	The image of the Russian president Vladimir Putin in social media: a Facebook case study
118	Anastasija Belovodskaya	Internet memes explicating the media concept (on the issue of the methodology of the analysis of a media image)
132	Suren Zolyan	Russian language abroad: sociolinguistic functions